
Strona 1 z 24  

 

 

BR.0002.5.2012          
P R O T O K Ó Ł  NR   XVIII/12 

Z XVIII SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w dniu 28 czerwca 2012r.  

 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 17:20 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  15 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek    Wójt Gminy 
2. Marcin Zając    Zastępca Wójta  
3. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy   
4. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy 
5. Agnieszka Senterkiewicz  Inspektor Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami 
6. Piotr Czajkowski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
7. Krzysztof Bugla      Radca Prawny 
 
8 . Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady XVIII sesji Rady Gminy 
Stare Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
rada gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  

 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad. Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad? 
 
Radni nie zgłosili wniosków.  

 
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XVII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 
Warszawa oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Warszawa. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji 
dla niepublicznych przedszkoli i innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego, 
prowadzonych na terenie gminy Stare Babice oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz obniżenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć niektórych nauczycieli. 

9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2011 wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011r., 
a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2011r., 
b) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2011, 
c) Informacja o stanie mienia Gminy Stare Babice, 
d) Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Babice 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 2011 rok, 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2011. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za rok 2011 
a) Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Stare Babice 
b) Przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2011r, 

c) Podjęcie uchwały absolutorium dla Wójta z tytułu wykonania budżetu za 2011r. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew. 566/2 

położonej we wsi Klaudyn. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 580/6 

położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem na cel publiczny. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntu stanowiącego dz. nr ew. 

725/15 przeznaczoną pod ciąg pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych pod ciąg 

pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntówa. w Borzęcinie Małym 

przeznaczonych pod drogę gminną. 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazw ulic w Gminie Stare Babice. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wniesienia aportu 

rzeczowego w postaci prawa własności agregatu prądotwórczego oraz odcinka sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych do Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego  
„EKO-Babice” Sp. z o. o. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice  
na 2012r. 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
gminy Stare Babice na lata 2012-2020. 

20. Zapytania radnych. 
21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
22. Wolne wnioski i informacje. 
23. Zakończenie obrad. 
 

3. Przyjęcie protokółu z XVII sesji Rady Gminy. 
 
Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie przyjęli protokół z XVII sesji rady gminy,  
przy  obecności 15 radnych.  
 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− przekazał do Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej wniosek Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Stare Babice za rok 2011, 

− otrzymał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare 
Babice w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice za 2011 rok – z treścią 
uchwały zapozna radnych na dzisiejszej sesji 

− przekazał Skarżącej uchwałę Nr XVII/169/12 Rady Gminy z dnia 30 maja 2012r  
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stare Babice , 

− podjął działania do zwołania XVIII sesji Rady Gminy, 

− otrzymał pismo od Starosty Powiatu Warszawskiego Zachodniego informujące,  
że Starosta wystąpił do Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska o przeprowadzenie kontroli dotyczącej zrzutu cieczy z posesji przy ul. 
Warszawskiej 21 w miejscowości Lubiczów do rowu melioracyjnego, 

− otrzymał do wiadomości pismo od Wójta Gminy udzielające wyjaśnień mieszkańcowi 
Koczarg Starych w sprawie realizacji uchwały Nr V/32/11  dotyczącej ustalenia 
wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone 
przez Gminę Stare Babice,  

− otrzymał od mieszkańców wsi Blizne Łaszczyńskiego wezwanie do zapłaty 853 000 zł 
tytułem odszkodowania za nieruchomość o pow. 853m2 położoną  
przy ul. Przechodniej 25 przejętej przez gminę po przeprowadzeniu scalenia i podziału 
nieruchomości, wezwanie przekazał Wójtowi informując o tym zainteresowanych 

− zwołał  wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektów uchwał do XVIII 
sesji Rady Gminy, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 
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– brał udział w studyjnym wyjeździe Powiatowej Rady Zatrudnienia do państw 
skandynawskich, 

– odbył spotkanie z grupą mieszkańców St. Babic ws. zasad opracowania nowych 
planów zagospodarowania przestrzennego, 

– podpisał umowę z Dyrektorem Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Projektów 
Unijnych” na dofinansowanie  projektu „Rozwój Dostępu do e-Usług w Gminie Stare 
Babice”,  

– odbył spotkanie z p. Radosławem Rybickim Dyrektorem Departamentu Rolnictwa  
i Modernizacji Terenów Wiejskich” ws. związanych z ubieganiem się gminy  
o dofinansowanie  projektu „Budowa Infrastruktury Społecznej we Wsiach Koczargi 
Stare i Blizne Jasińskiego”,  

– uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej Eko-Babice sp. z o.o.  
– brał udział w posiedzeniu zarządu Międzygminnego Związku Kampinos, 
– brał udział w konferencji  pt. „ Być sąsiadem KPN”,  
– uczestniczył w kolejnym  posiedzeniu zespołu ds. stosunków wodnych w KPN, 
– przeprowadził Zgromadzenie Wspólników Eko-Babice sp. z o.o., 
– odbył spotkania z kolejnymi grupami mieszkańców Starych Babic ws. zasad 

opracowania nowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
Następne Wójt Gminy przedstawił informację o aktach notarialnych realizowanych przez 
gminę w okresie międzysesyjnym: 

– na zakup nieruchomości o pow. 407m2 położonej we wsi  Wojcieszyn pod drogę 
publiczną, 

– na zakup nieruchomość o pow. 120m2 położonej we wsi  Latchorzew pod drogę 
publiczną,  

– na zakup nieruchomości o pow. 40m2 położonej we wsi Stare Babice pod drogę 
publiczną. 

 
W dalszej części Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z podjętych zarządzeń w okresie 
międzysesyjnym tj. od 31 maja 2012 do 28 czerwca 2012. Poinformował, że w tym okresie 
podjął  12  zarządzeń, które realizowane są w sposób następujący: 

– w sprawie likwidacji kancelarii tajnej w Urzędzie Gminy i wyznaczenia komórki 
organizacyjnej odpowiedzialnej za prowadzenie dokumentów niejawnych-  wyznaczył 

Biuro Rady jako komórkę organizacyjną Urzędu Gminy Stare Babice odpowiedzialną 

za prowadzenie ewidencji dokumentów i materiałów niejawnych,  

w komórce tej wyznaczył Panią Annę Błażejewską odpowiedzialną za prowadzenie 

ewidencji, 

– w sprawie zmiany Zarządzenia Nr 3/2012 dotyczącego wykonania uchwały 
budżetowej Gminy Stare Babice na 2012 r. w związku z Uchwałą Nr XVII/170/12 Rady 
Gminy Stare Babice z dnia 30 maja 2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare 
Babice na 2012 rok. - zarządzenie realizowane w toku roku budżetowego 2012; 

– w sprawie organizacji ochrony informacji niejawnych w Urzędzie Gminy Stare Babice 
– wprowadził „Instrukcję dot. sposobu i trybu przetwarzania informacji niejawnych 

oznaczonych klauzulą zastrzeżone oraz zakresu i warunków stosowania środków 

bezpieczeństwa fizycznego w celu ich ochrony w Urzędzie Gminy Stare Babice, 

wykonanie zarządzenia powierzył  Zastępcy Wójta i Sekretarz Gminy 
– w sprawie zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych  

w Urzędzie Gminy Stare Babice i powołania Komisji Socjalnej – na wniosek 
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pracowników powołał Komisję Socjalną w składzie Mieczysława Majchrzak 

przewodnicząca oraz jako członków Annę Błażejewską, Marcina Klimka, Piotra 

Kowalskiego, oraz jako przedstawiciela pracowników Grażynę Siemiątkowska,  
– w sprawie wprowadzenia zmian w Zarządzeniu w sprawie „Zasad (polityki) 

rachunkowości”  w Urzędzie Gminy Stare Babice -  Kierownicy Jednostek  mają 

dostosować zasady prowadzenia ewidencji do zasad określonych w zarządzeniu, 
– w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na lata 

2012- 2020- zarządzenie przekazał do Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
– w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Stare 

Babice  - wykonanie zarządzenia powierzył Sekretarz Gminy, 

– w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do najmu w drodze bezprzetargowej - podał do publicznej wiadomości 
nieruchomości które zostały przeznaczone do najmu na okres do 3 lat w trybie 
bezprzetargowym tj: działka w Latchorzewie  oraz w Janowie,  

– w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu  
na stanowisko Dyrektora I Gminnego Gimnazjum w Koczargach Starych – konkurs 

odbył się dnia 25 czerwca, jako przewodniczącą komisji konkursowej wyznaczył 

Wiesławę Wojtachnio,  

– w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu  
na stanowisko dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Borzęcinie Dużym-  
konkurs odbył się dnia 25 czerwca, jako przewodniczącą komisji konkursowej 

wyznaczył Wiesławę Wojtachnio,  

– w sprawie ogłoszenie jednolitego tekstu Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy 
Stare Babice -  Wykonanie zarządzenia powierzyłem Sekretarz Gminy, będzie 

obowiązywało od 1 lipca br., 

– w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia egzaminu dla pracownika 
kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stare Babice - do Komisji 

Egzaminacyjnej wyznaczyłem Marcina Zająca jako Przewodniczącego, pozostałe 

osoby wchodzące w skład komisji to Wiesława Wojtachnio, Lidia Engler, Irena 

Sotomska. 
 
Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych  
na poprzedniej sesji. Poinformował, że Rada Gminy na XVII sesji podjęła 12 uchwał, uchwały 
realizowane są następująco: 

– uchwała  w sprawie przyjęcia informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego. 
- uchwała nie wymaga realizacji 

– uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności straży gminnej. 
- uchwała nie wymaga realizacji 

– uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia programu opieki  
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Stare Babice na rok 2012. 
- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego, 
wchodzi w życie w dniu 28 czerwca 2012r 

– uchwała  w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew.84/3 i 86/4 położonych  
we wsi Latchorzew. 
-uchwała zrealizowana, w dniu 20 czerwca podpisano akt notarialny 
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– uchwała  w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew.258/11 położonej  
we wsi Wojcieszyn. 
-uchwała zrealizowana, w dniu 20 czerwca podpisano akt notarialny 

– uchwała  w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych na cele publiczne, położonych 
we wsi Stare Babice. 
- w trakcie przygotowania dokumentów do aktu notarialnego 

– uchwała  w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew. 433/1 położonej we wsi Stare 
Babice. 
- uchwała zrealizowana, w dniu 20 czerwca podpisano akt notarialny 

– uchwała w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Starych Babicach. 
- uchwała opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego, 
wchodzi w życie w dniu 28 czerwca 2012r 

– uchwała  w sprawie wniesienia aportu rzeczowego w postaci prawa własności 
agregatu prądotwórczego oraz odcinka sieci wodociągowych i kanalizacyjnych do 
Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” Sp. z o. o. 
- z uwagi na wpisaną  błędną wartość agregatu prądotwórczego i datę umorzenia w 
uchwale, na dzisiejszą sesję przygotowano uchwałę zmieniającą 

– uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Stare Babice. 
- uchwała nie wymaga realizacji przez Wójta Gminy 

– uchwała  w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2012r. 
- uchwała realizowana w toku roku budżetowego  2012. 

– uchwała  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice 
na lata 2012-2020. 
- uchwała w trakcie realizacji. 

 
Radny A. Kotwicki spytał Przewodniczącego Rady Gminy jaki jest dalszy ciąg w sprawie 
odprowadzania wody z posesji do rowu melioracyjnego w Lubiczowie oraz o odszkodowania 
po scaleniu. Natomiast  Wójta spytał o spotkanie dotyczące dotacji do infrastruktury 
społecznej, a konkretnie na place zabaw w Blizinem i Koczargach. 
 
Radny W. Szelenbaum poprosił o przybliżenie tematu dotyczącego działki do wynajęcia w 
Latchorzewie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dopiero Starosta Powiatu Warszawskiego 
Zachodniego wystąpił do Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 
aby tę sprawę zbadał. Jeżeli zostanie zbadana będzie konkretna odpowiedz na ten temat,  
na razie mamy informacje o wszczęciu procedury. Jeżeli chodzi o drogę czyli o 
odszkodowanie, pismo wpłynęło do rady gminy, ale z treści wynika że odpowiedź jest w 
kompetencji Wójta. 
 
Wójt Gminy poinformował, że nie ma zagrożenia w sprawie placów zabaw, trzeba omówić 
kilka kwestii proceduralnych z projektami. Projekt będzie realizowany. Problemem może być 
przesunięcie w czasie, natomiast zagrożeń nie ma.  
 
Inspektor A. Senterkiewicz poinformowała, że przedmiotowa działka nr ew. 126 położona 
obok stawu o pow. 10 m2 planowana jest do wynajęcia na tablicę informacyjną dla Eko 
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Babic. Natomiast sprawa dot. odszkodowania poscaleniowego - nie ma podstaw do 
wypłacenia odszkodowania, dlatego przygotowywane jest pismo w tej sprawie. 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego w sprawie likwidacji dotychczasowej aglomeracji 
Warszawa oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Warszawa. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada wydanie pozytywnej 
opinii dla przedłożonego przez Marszałka Województwa Mazowieckiego projektu likwidacji 
dotychczasowej aglomeracji Warszawa oraz wyznaczenie nowej aglomeracji. Zmiany zawarte 
w projekcie nie dotyczą terenu naszej gminy. Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłosił 
poprawkę do podstawy prawnej – właściwa data Rozporządzenie Ministra Środowiska to  
„1 lipca 2010r.” a opublikowane zostało w „Dz. U. Nr 137, poz. 922”.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna S. Lesisz zapytał jakie będą różnice i na czym polega wyznaczenie nowej aglomeracji. 
 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska P. Czajkowski poinformował, że dla naszej gminy 
zmiana nie wnosi żadnej różnicy. Zmiany dotyczą terenu odległego. Natomiast aglomeracja 
warszawska na terenie gminy Stare Babice jest to cześć kanalizacji warszawskiej, która 
znajduje się na terenie naszej gminy, z której ścieki odprowadzamy do Warszawy, ta część 
nie uległa zmianie w projekcie.  
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/172/12 - w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego w sprawie likwidacji 
dotychczasowej aglomeracji Warszawa  
oraz wyznaczenia nowej aglomeracji Warszawa     

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, przy obecności 14 radnych 
(dwoje radnych nie brało udziały w głosowaniu). 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu i rozliczenia dotacji  
dla niepublicznych przedszkoli i innych niepublicznych form wychowania 
przedszkolnego, prowadzonych na terenie gminy Stare Babice oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony  
na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym pojawiło się szereg wątpliwości radnych. Radni 
otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały.  W dniu wczorajszym radni mailem otrzymali 
drugą autopoprawkę uwzględniającą orzeczenie Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  
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Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.    
 
Wniosek został przyjęty  jednogłośnie w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 
obecności 15 radnych( 1radny nie brał udziału w głosowaniu) 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/173/12 - w sprawie ustalenia trybu i rozliczenia dotacji  

dla niepublicznych przedszkoli i innych niepublicznych 
form wychowania przedszkolnego, prowadzonych na 
terenie gminy Stare Babice oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania.   

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 
radnych( 1 radny nie brał udziału w głosowaniu) 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz obniżenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć niektórych nauczycieli. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały został omówiony  
na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej oraz  
na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
Projekt uchwały zakłada ustalenie zasad obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz wymiar  tych obniżek.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.    
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 
(1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/174/12 - w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz obniżenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
niektórych nauczycieli. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”,  przy obecności 15 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z art. 270 ust. 4  ustawy o finansach 
publicznych Rada Gminy rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki 
samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w terminie  
do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. 
Organ uchwałodawczy  zatwierdza dwojakiego rodzaju sprawozdania: 
1) sprawozdanie z wykonania budżetu,  wraz z informacją o stanie mienia gminy 
2) sprawozdanie finansowe.   
Dopuszcza się prawnie podjęcie jednej uchwały, z której będzie wynikało,  
że oba sprawozdania zostały przez radę rozpatrzone i zatwierdzone – uchwałę podejmuje  
się w głosowaniu jawnym zwykła większością głosów. 
 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2011r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie finansowe za 2011r. zostało 
szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad sprawozdaniem finansowym 
za 2011r.  
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
b) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2011 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2011r. zostało szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
budżetu gminy za rok 2011   
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
c) informacja o stanie mienia  Gminy Stare Babice 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja o stanie mienia Gminy Stare 
Babice została szczegółowo omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad informacją o stanie mienia 
Gminy Stare Babice   
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
d) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Babice 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Babice za 2011 rok 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu gminy. Opinia została 
przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji – opinia stanowi załącznik nr 1 do 
protokółu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu i poddał swój wniosek pod 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
„za” wnioskiem  - 3 radnych 
„przeciw” wnioskowi  - 6 radnych 
„wstrzymujących się”  - 1 radny  
głosowało   - 10 radnych 
obecnych   - 15 radnych. 
 
Pojawiły się wątpliwości związane z przeprowadzeniem głosowania.  
 
Radca Prawny zaproponował reasumpcję głosowania, uważa że na sali pojawiły się 
wątpliwości ze zrozumieniem pytania przewodniczącego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził reasumpcję głosowania w sprawie nieodczytywania  
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej sprawozdania z wykonania budżetu i 
poddał swój wniosek pod głosowania. 
 
Wniosek o nieodczytywanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 
sprawozdania z wykonania budżetu został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, 
przy obecności 15 radnych.  
 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2011. 

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/175/12 - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 
rok. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie 
absolutorium  dla wójta po zapoznaniu się: 
1) sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok; 
2) sprawozdaniem finansowym; 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie; 
4) informacją o stanie mienia Gminy Stare Babice; 
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5) stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. 
Uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
 

a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Szuba odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Babice – wniosek stanowi załącznik 
nr 2 do protokołu.   
 

b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2011r 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Stare Babice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 
2011r.  – opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta z tytułu wykonania budżetu 
za 2011 rok. 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję dotyczącą udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/176/12 - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości ozn. nr ew. 566/2 
położonej we wsi Klaudyn. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nabycie 
nieruchomości w Klaudynie z przeznaczeniem pod poszerzenie ul. Krzyżanowskiego.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/177/12 - zmieniająca uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości ozn.  

nr ew. 566/2 położonej we wsi Klaudyn. 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 580/6 
położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem na cel publiczny. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nabycie 
nieruchomości w Starych Babicach z przeznaczeniem na cel publiczny – powiększenie terenu 
szkolnego przy ul. Polnej. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/178/12 - w sprawie nabycia nieruchomości o nr ew. 580/6 

położonej we wsi Stare Babice z przeznaczeniem na cel 
publiczny. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych (1 radny 
nie brał udziału w głosowaniu). 
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntu stanowiącego dz. nr ew. 
725/15 przeznaczoną pod ciąg pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nabycie gruntu  
w Klaudynie o powierzchni 188m2 z przeznaczeniem pod ciąg pieszo-jezdny gminny.  
Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono autopoprawkę do uzasadnienia projektu 
uchwały, polegającą na wykreśleniu imienia i nazwiska właściciela nieruchomości  
w czwartym akapicie, z uwagi na ochronę danych osobowych.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/179/12 - w sprawie nabycia gruntu stanowiącego dz. nr ew. 725/15 

przeznaczoną pod ciąg pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych pod ciąg 
pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nabycie czterech 
nieruchomości w Klaudynie z przeznaczeniem pod ciąg pieszo-jezdny gminny.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/180/12 - w sprawie nabycia gruntów przeznaczonych pod ciąg 

pieszo-jezdny gminny we wsi Klaudyn. 
- podjęta została w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”, przy obecności 15 radnych  
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia gruntów w Borzęcinie Małym 
przeznaczonym pod drogę gminną. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nabycie dwóch 
działek w Borzęcinie Małym z przeznaczeniem pod poszerzenie drogi gminnej  
ul. Trakt Królewski. Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono autopoprawkę  
do uzasadnienia projektu uchwały, polegającą na wykreśleniu imienia i nazwiska właścicielki 
nieruchomości w czwartym i piątym akapicie, z uwagi na ochronę danych osobowych. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/181/12 - w sprawie nabycia gruntów w Borzęcinie Małym 

przeznaczonym pod drogę gminną 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazw ulic w Gminie Stare Babice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę nazw 
niektórych ulic w Bliznem Jasińskiego, Bliznem Łaszczyńskiego, Babicach Nowych, Starych 
Babicach i Kwirynowie, polegającą na ujednoliceniu nazewnictwa stosowanego w ewidencji 
ludności z rejestrem TERYT.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radny S. Lesisz zapytał czy będziemy wymieniać oznakowanie ulic?  
 

Radny D. Sobczak zapytał czy będzie to wiązało się z koniecznością wymiany dokumentów? 

 

Zastępca Wójta poinformował, że w uzasadnieniu jest napisane, że nie będziemy ponosić 
żadnych kosztów oraz  że nie będziemy wymieniać tablic i dokumentów. W miarę zużycia 
tablic będą wymieniane na nowe z poprawną pełną nazwą ulic. 
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
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Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/182/12 - w sprawie zmiany nazw ulic w Gminie Stare Babice 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wniesienia aportu 
rzeczowego w postaci prawa własności agregatu prądotwórczego oraz odcinka sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych do Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego 
„EKO-Babice” Sp. z o.o. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę uchwały 
podjętej na poprzedniej sesji w związku z błędnie przyjętą wartością agregatu i wpisaniu  
w załączniku poprzedniego roku.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 

Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/183/12 - zmieniająca uchwałę w sprawie wniesienia aportu 

rzeczowego w postaci prawa własności agregatu 
prądotwórczego oraz odcinka sieci wodociągowych  
i kanalizacyjnych do Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego „EKO-Babice” Sp. z o.o. 

 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 
2012r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 10 616,18 zł, dochody po zmianach wyniosą 66 911 801,97 zł. 
z tego : 
- zwiększenie wydatków o kwotę 10 616,18 zł, wydatki po zmianach wyniosą 67 411 353,97 zł,  
- aktualizację załącznika nr 1 dotyczącego dotacji udzielonych z budżetu gminy podmiotom 
należącym i nie należącym do sektora finansów publicznych. 
Radni na wspólnym posiedzeniu Komisji oraz w dniu dzisiejszym otrzymali autopoprawki  
do projektu uchwały. Poprosił Skarbnik Gminy  o omówienie autopoprawki.  
 
Skarbnik Gminy I. Sotomska poinformowała, że 26 czerwca 2012 roku zostało 
przeprowadzone postępowanie przetargowe na wykonanie zadania pod nazwą „Wykonanie 
dachu w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Borzęcinie Dużym”. Najniższa kwota  
jaką zaoferowali oferenci przekraczała nasze środki zarezerwowane na tą inwestycję,  
w budżecie na 2012 rok. Należy dokonać zwiększenia na kwotę 90 000 zł. Środki 
zaplanowane na ten cel wynosiły 300 000zł, po zwiększeniu jest to kwota 390 000zł. 
Dokonano przesunięć, aby zabezpieczyć środki na to zadanie. Zmniejszono zadanie pod 
nazwą „Odwodnienie budynku komunalnego w Starych Babicach o kwotę 80 000zł. Zadanie 
przeniesiono na 2013 rok. Zmniejszono środki na budowę oświetlenia ulicznego we wsi 
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Stanisławów, o 10 000zł łączna kwota zmniejszenia w sumie wynosi 20 000zł. Dokonano 
zmian w tabeli nr 2 i 2a. Poprawiono zmiany we wszystkich załącznikach i uzasadnieniach. 
 
Radny T. Szuba poprosił o wyjaśnienie wydatków działu 926 rozdziału 92605  
z przeznaczeniem na dotację i subwencje kwoty 22 000zł, z przeznaczeniem na szkolenie  
i współzawodnictwo sportowe w piłce nożnej drużyny seniorów,  działającej na terenie 
gminy, spytał o który klub chodzi? bo na terenie gminy mamy 2 kluby.  
Poprosił też o rozszerzenie pojęcia szkolenie i współzawodnictwo sportowe, na co 
przeznaczone są te pieniądze. 
 
Radna A. Kaczurba zapytała o ten sam rozdział w budżecie gminy.  
Czy to jest dotacja, która będziemy wydatkować w  ramach ogłoszonego konkurs, czy na to 
zadanie dotacja przekazana zostanie GOSIR-owi.  Następnie  zapytała o dział 900 rozdział 
90015- oświetlenie ulic, placów i dróg, dotyczy to zadania „ inwestycyjnego ‘ budowa 
oświetlenia ulicznego we wsi Stanisławów” w pierwotnej wersji projektu zmian budżetowych 
proponowano zmniejszenie o kwotę 10 000 zł, a w dzisiejszej autopoprawce proponuje się 
zmniejszenie o 20 000 zł .Zapytała, czy  umowa została podpisana i czy wiadomo, że na 
pewno te środki zaoszczędzimy? 
 
Radna B. Skrońska zapytała, czy jest szansa żeby drużyna była pod opieką GOSiR-u.  
A w kwestii zmniejszania kwoty oświetlenia na Stanisławowie, chciała upewnić się, 
że standard oświetlenia, będzie taki sam jak już wykonane inwestycje. Czy oferta nie została 
wybrana najtańsza oraz czy były oferty porównywalne jakościowo? 
 
Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do sprawy autopoprawki w kwocie 22 tys. zł na 
sfinansowanie drużyn seniorskich, odczytał pismo następującej treści: 
„Uchwalenie sumy 22 000zł w konkursie na finansowanie drużyn seniorskich (dotyczy 

młodzieży od 17 roku życia) wyklucza możliwość istnienia 2 drużyn (Naprzód oraz Borzęcin).  

Jest to błąd, zarówno w Borzęcinie jak i w Naprzodzie kończą rozgrywki juniorzy (rocznik 93, 

94  - to około 40 młodych ludzi). Co z nimi? Zadaniem gminy jest rozwój sportu i rekreacji,  

a dla tych ludzi powstaje pustka, którą jakoś muszą zapełnić.  

Taka zmiana - likwidacja jednej drużyny - jest zmianą systemu działań sportowych w gminie. 

Dlaczego dowiadujemy się o tym we wtorek dwa dni przed sesją i to nie wprost, a poprzez 

zmiany w budżecie. Dlaczego zmiany dotyczącej polityki finansowania sportu nie 

przedyskutowano na komisji zajmującej się sportem a wprowadza się jednoosobową 

decyzją? Dziwi to tym bardziej, że obowiązuje w gminie uchwała o  współpracy z 

organizacjami pozarządowymi, która w świetle takich decyzji staje się w dziale o kulturze 

fizycznej bezprzedmiotowa. Program współpracy gminy z organizacjami stanowi element 

polityki społeczno-finansowej gminy. Ze strony gminy Stare Babice program realizuje Rada 

Gminy - w zakresie wytyczania założeń polityki społecznej  

i finansowej, a w zakresie Wójt Gminy - w zakresie wytyczania polityki społecznej i 

finansowej. Wiem, że szykują się również zmiany organizacji sportu dzieci i młodzieży, ale 

decyzje również w tej sprawie, jak niestety przypuszczam, zostaną podjęte bez udziału Rady 

Gminy choć ewentualne zmiany pociągają za sobą dodatkowe wydatki.  

Zaznaczam, że ościenne gminy nie mają takich destrukcyjnych zapędów, dla przykładu w 

Ożarowie są 4  drużyny seniorskie, w Lesznie 2, w Błoniu 2.  
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Oczekiwania społeczne są, według moich informacji, zupełnie inne, a my przecież powinniśmy 

działać dla dobra lokalnej społeczności.  

Dlatego proszę Pana Wójta o autopoprawkę zmieniająca ilość środków na konkurs z 22 na 45 

tysięcy, aby młodzież w dwóch drużynach miała możliwość w zdrowy, higieniczny oraz 

sportowy sposób spędzać wolny czas. Myślę, że gminę stać na to aby zapewnić  mieszkańcom 

zajęcia odrywające ich, w drastycznych przypadkach, nawet od patologii.  

Zaznaczam, że gmina jest na finiszu kanalizacji gminy (z udziałem środków unijnych), mamy 

wodociągi,  szkoły, przedszkola, mamy infrastrukturę to spowoduje przejście na kolejny 

stopień rozwoju gminy a oznacza to konieczność zaspokajania dla ludności potrzeb wyższego 

szczebla, jak np. sport i kultura. Nie rozpoczynajmy od psucia, tego co z takim mozołem 

tworzono przez ponad 30 lat.  

Ja nie podniosę ręki za tą uchwałą, ponieważ zdaję sobie sprawę, że na pytanie mieszkańców 

dlaczego likwidujemy drużynę piłki nożnej, odpowiedź będzie jednoznaczna i zgodna z 

prawdą, ponieważ radni przeznaczyli na ten cel tylko 22 000zł. Jest to niezgodne  

z moim przekonaniem.  

Proszę pozostałych radnych o przemyślenie tego bardzo poważnego tematu i podjęcie decyzji 

najlepszej waszym zdaniem dla mieszkańców naszej gminy. Zdaję sobie sprawę, że nie dano 

nam czasu na spokojne zapoznanie się z tematem ale musimy to zrobić tu i teraz.  

Do sprawy organizacji sportu dzieci i młodzieży powinniśmy zasiąść w Komisji Oświaty i 

przedyskutować wszystkie rozwiązania dla dobra naszych mieszkańców, naszym 

obowiązkiem jest wspólne wybranie opcji najlepszej. Nie wątpię, że taką przedstawi nam Pan 

Wójt ale miejmy w tym swój udział.” 

 
Radny T. Szuba zapytał, czy dobrze zrozumiał, że w związku ze sportowy bankructwem klubu 
„Naprzód” Zielonki pojawiła się propozycja stworzenie jednej drużyny, która będzie  
na rozgrywkach zewnętrznych reprezentowała naszą gminę. Przewodniczący wyraził swój 
sprzeciw na tego typu sposób reorganizacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie ma mowy o żadnym bankructwie 
„Naprzodu”, tym bardziej sportowym, drużyna już zakończyła rozgrywki. Mówi się o jakiś 
kolosalnych zmianach  - skończyło się  spadkiem do ligi okręgowej. Natomiast jeżeli chodzi o 
bankructwo, to Klub miał przejściowe trudności. Zostały zażegnane przez podpisanie umowy 
z ZUS-em, na rozłożenie zobowiązań na  raty. Jest to stan prawny, który pozwala 
przystępować do konkursów. Nie jest to zaległość, jest to układ ratalny. Na terenie gminy już 
różne przedsiębiorstwa miewały takie przypadki i jakoś z tego wychodziły. Myśli,  że 
„Naprzód” Zielonki też sobie poradzi. Klub ma swoich zawodników zgłoszonych w 
Mazowieckim Związku Piłki Nożnej. Uważa, że nie chodzi o to, żeby ratować Naprzód Zielonki 
czy Borzęcin.  
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że im dłużej jest przeprowadzana dyskusja na ten temat  
tym mniej zaczyna rozumieć jak w gminie prowadzony jest sport, od momentu powstania 
GOSiR-u. Nie wiemy co w tej chwili w tym sporcie mamy. Wystąpiła z wnioskiem o stosowną 
komisję z przedstawicielami zajmującymi się sportem, uważa, ze radni powinni mieć obraz 
jak  działa sport w gminie, poza tym trudno jest przeznaczać pieniądze nie wiedząc jak 
funkcjonuje sport, nie wie także czy są jakieś inne sposoby na zagospodarowanie czasu dla 
młodych ludzi. 
 



Protokół Nr XVIII/12 

Strona 17 z 24 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o problemie z rozgrywkami - nowy sezon rusza 
15 sierpnia, jest przerwa i jeśli konkurs nie zostanie rozstrzygnięty drużyny nie będą miały 
pieniędzy na rozgrywki. 
 
Radna A. Kaczurba poinformowała, że jej wniosek nie jest związany z przegłosowaniem 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zmiana klubu łączy się z tym, że wszyscy 
zawodnicy od najmłodszych do najstarszych muszą zapłacić opłatę transferową 
Mazowieckiemu Związkowi. Wszyscy zawodnicy klubów muszą podpisać umowy i nasza 
gmina musi od wszystkich umów wnieść opłaty transferowe. Problem jest również z tym, że 
wszystkie drużyny, które doszły do jakiegoś szczebla rozgrywek, zaczynają w nowym 
podmiocie od zera ( najgorszej pozycji). 
Dzieci które wywalczyły sobie awanse poprzez własne zaangażowanie, dowiadują  

się że wszystko co przez 3 lata wypracowali poszło w niwecz. Następną rzeczą  
jest to, że zawodnicy zgłoszeni przez GOSIR do rozgrywek nie są zawodnikami GOSiR-u,  
tylko zawodnikami klubowymi. W związku z tym muszą podpisać umowy transferowe,  
za które Kluby mogą również żądać ekwiwalentu za wyszkolenie. Jeżeli gmina ekwiwalentu  
za wyszkolenie nie zapłaci zawodnicy, nie mają możliwości uczestniczyć przez jeden rok  
w rozgrywkach. 
 
Radny S. Lesisz zapytał jakie zadłużenie ma drużyna Naprzodu w ZUS-ie? 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie jest to zadłużenie, jest to układ ratalny z 
ZUS-emna ok. 60 000zł. Jest to problem stowarzyszenia. Gmina tego nie może finansować  
i nie finansuje. 
 
Radna B. Skrońska stwierdziła, że częściowo uzyskała informacje, że zawodnicy drużyn 
seniorów mogą być pod opieką GOSiR-u. Spytała jest koszt opłaty transferowej? 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że UKS Borzęcin, który startuje w A klasie  spada  
do B klasy, a „Naprzód” z ligi okręgowej do B klasy (czyli 2 stopnie). Z tego co się orientuje od 
jednego zawodnika trzeba zapłacić Mazowieckiemu Związkowi ok. 500zł.  
Natomiast jeżeli chodzi o ekwiwalent za wyszkolenie, uzależniony jest od lat  szkolenia 
zawodnika, opłata może dojść nawet do 10 000 zł za jednego zawodnika. Zaprosił do 
 GOSIR-u, gdzie można zapoznać się z kosztami.  
 
Radna K. Gąsowska zaproponowała przełożenie tej dyskusji na posiedzenie komisji.  
 
Wójt Gminy poinformował, że nie chciałby rozwijać, czy kontynuować tak szerokiej dyskusji. 
Z pewnym zaskoczeniem słuchał Przewodniczącego Rady Gminy. Wydaje mu się że 
rzeczywiście doszło do pewnych niedomówień i innego zrozumienia treści. Dyskusja na 
temat reformy miała kilka etapów. Nikt nikogo nie ograniczał i każdy mógł wnieść swoje 
uwagi. Na tamtym etapie dyskutowano, że w gminie 3 drużyny brały udział w rozgrywkach. 
Wszyscy uznali, że to jest za dużo, brakowało zawodników do drużyn i importowaliśmy 
zawodników, którzy byli opłacani. Uznano to za niekorzystne dla rozwoju sportu gminnego. 
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Ustalono, że gmina powinna wystawić jedną drużynę z wyselekcjonowanych zawodników. 
Kluby przystąpią do konkursu i któryś  wygra 22 000zł. 
 Nie ma zagrożenia, że ktoś poniesie uszczerbek z tego tytułu.  
W drużynie „Naprzód” Zielonki brakuje zawodników i zdarzały się takie rozgrywki, że był 
problemem z wystawieniem zawodników. Jest otwarty  na szerszą dyskusją. Decyzja 
dzisiejsza jest konsekwencją wcześniejszych ustaleń. W naszej gminie wszystkie zadania z 
zakresu sportu były finansowane z budżetu gminy. 
W innych gminach rodzice współfinansują pewne opłaty. Wtedy jest pełna współpraca.  
Za kwotę 22 000zł można prowadzić jedną drużynę seniorskiej do końca sezonu, jest to 
kwota wystarczajaca. 
Odnośnie pytania dotyczącego wydatków na oświetlenie poinformował, że wynika to z 
sytuacji jaka panuje na rynku usług. Przetargi rozstrzyga się dużo poniżej kosztorysu 
inwestorskiego. Taki kosztorys musi być wykonany. Przeprowadzono rozmowy z oferentami, 
dlaczego dają niższe oferty niż kosztorys. Wszędzie jest spadek cen, nie tylko za prace, usługę 
ale  również za materiały. Kosztorys opiewał na kwotę  53 000zł, a wybrano ofertę za 
30 000zł., poza tym nie tylko w tej branży przetargi rozstrzyga się na poziomie 60 % 
kosztorysu i  to wcale nie są najniższe oferty, dodał, że nie prowadzi się polityki najniższej 
oferty, wybiera się  najniższego cenowo oferenta z tych którzy spełniają wszystkie kryteria, 
często tak jest że najniższe oferty nie spełniają wszystkich kryteriów.  
 
Radna B. Skrońska zapytała, czy będzie ogłoszony konkurs do którego będą mogły przystąpić 
rożne kluby, te z terenu gminy jak i również z poza. Czy będzie to ogólnie ogłoszony konkurs 
na stronie gminy? Mówimy o jednej drużynie seniorów która liczy 11 osób i kwocie 22 000zł  
do końca sezonu. Czy koniec sezonu jest to koniec roku? 
 
Wójt Gminy poinformował, że 22 000zł jest to kwota potrzebna do końca roku.  
Zostało to wyliczone i na pewno wystarczy. Kierownik Pan J. Płóciennik energicznie zajął  
się realizacja tego zadania. Wykonawca zadania będzie wyłoniony poprzez konkurs. Każdy  
może przystąpić. Wygra ten co przedłoży najlepsza ofertę i spełni wymogi formalne.  Jeżeli 
Naprzód Zielonki złoży najlepszą ofertę to ma szanse wygrać. Na boisku gra 11 zawodników a 
pełna drużyna to ponad 20 zawodników. Obawiam się czy mamy tych 20 zawodników  
na odpowiednim poziomie.  
 
Radny A. Kotwicki zapytał czy na terenie gminy były 3 drużyny seniorskie? 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 3 drużyny seniorskie były do rundy jesiennej 
zeszłego roku. Na skutek podobnej dyskusji jedna drużyna została zlikwidowana. 
 
Radny A. Kotwicki zapytał  na jakich miejscach są w rankingu? 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że drużyna z Borzęcina zajęła 3  od końca 
miejsce i utrzymała się w A klasie. Drużyna z „Naprzodu” spadła z 4 ligi do ligi okręgowej. 
 
Radny K. Szuba zapytał  czy można   na dzisiejszej sesji uchwały nie uchwalać, a 
zorganizować spotkanie z przedstawicielami klubów. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze jest taka możliwość, wówczas 
należałoby zorganizować jeszcze jedną sesję za tydzień. 
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że nie ma żadnego problemu aby uchwalić dzisiaj 22 000 zł,  
a później uchwalić kolejne zwiększenie. Można na kolejnej sesji uchwalić coś dodatkowego. 
Jeżeli ktoś wnioskuje o zwiększenie wydatków, musi wskazać źródło dochodów.  
Wracając do kwestii Stanisławowa spytała dlaczego wcześniej podano oszczędności na 
poziomie 10 000zł a na dzisiejszej sesji na poziomie 20 000zł, czy jest już podpisana umowa z 
wykonawcą, który będzie realizował to zadanie. 
 
Wójt Gminy poinformował, że oszczędności są w kwocie 23 000zł. Przypomniał, że wartość 
kosztorysowa wynosiła 53 000zł. Oferent wygrał za kwotę 33 000zł. Obecnie jest 
zapotrzebowanie na 20 000zł, więc do rozdysponowania jest jeszcze 3 000zł w rezerwie z 
zaoszczędzonej kwoty. Umowa już jest podpisana. Niższa cena nie oznacza niższego 
standardu, standard został zachowany , oferent musi wykonać tak jak jest opisane w 
zamówieniu. 
 
Radny S. Lesisz stwierdził, że musimy się zastanowić jak mamy wydawać pieniądze, 
stwierdził, że należy oszczędzać  
 
Radny S. Sumka zapytał, czy gminę stać na kilka drużyn. Może warto mieć jedną solidną 
drużynę. Również warto pozyskiwać sponsorów na drużyny. Warszawa posiada kilka drużyn 
lecz są oni głównie sponsorowani. Uważa, że należy zastanowić się nad dalszym rozwojem 
sportu. Podtrzymuje wniosek o spotkanie z przedstawicielami klubów. Popiera i jest za 
wnioskiem radnej Agnieszki Kaczurby  o przegłosowanie kwoty 22 000zł na dzisiejszej sesji  i 
ewentualne zastanowienie na zwiększeniem budżetu w terminie późniejszym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że chciałby się odnieść do zarzutu dyskutowania  
na ten temat. Nie przypomina sobie takiej komisji. Z drużyn juniorskich 17- i 18-latkowie 
zasilą drużyny seniorskie. Będą chcieli bawić się w sport, zamiast się wałęsać. Spytał czy jeżeli 
przeznaczymy 22 000zł na zadanie to będzie można je później rozszerzyć o dodatkową 
kwotę.  
 
Radca Prawny poinformował, że przepisy mówią o odpowiedniej formie konkursów. Gmina 
może przeznaczyć dodatkowe pieniądze, jeżeli okaże się że jest duże zainteresowanie 
konkursem. 
 
Radna J. Maj-Kowalska zaproponowała przegłosowanie uchwały aby nie było problemu z 
rozgrywkami a następnie przekazanie sprawy do komisji.  
 
Radna A. Kaczurba poprosiła aby na komisji nie rozmawiano tylko o piłce nożnej,  
ale  także o wszystkich innych sportach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszone autopoprawki do projektu 
budżetu  
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Autopoprawka została przyjęta w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/184/12 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2012r. 
- podjęta została 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 3 głosach „wstrzymujących 
się”, przy obecności 15 radnych( 1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 
  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2012 – 2020. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada uaktualnienie 
dochodów i wydatków przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmianę 
wydatków bieżących objętych limitem w latach 2012-2013. Wartości przyjęte w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej i budżecie Gminy Stare Babice w zakresie wyniku finansowego 
budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu nie uległy zmianie. 
Radni w dniu dzisiejszym otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że zmniejszono wydatki na odwodnienie budynku 
komunalnego o kwotę 80 000zł.  
 
Radna A. Kaczurba zapytała czy oprócz przesunięcia kwoty na zadanie „Stare Babice na 
przestrzeni wieków – wydanie książki” wpisujemy je na listę na przyszły rok.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że zadanie było ujęte w projekcie zmian przygotowanym  
na dzisiejszą sesję. To zadnie zostało przesunięte w latach, zmniejszone w 2012 do kwoty 
31 500zł ., a  pozostała kwota w wysokości 42 500 zł  jako nowe zadanie na 2013 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę. 
 
Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 
radnych.  
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał  
go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych. 
 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XVIII/185/12 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2012 – 2020. 
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- podjęta została w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy obecności 14 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

20. Zapytania radnych. 
 
Radny S. Lesisz zapytał o  napad w EKO - Babice.  
 
Radny S. Sumka zapytał o możliwość jednorazowego wylania asfaltu na ul. Trakt Królewski. 
Ostatni podany termin był do końca czerwca. Czy jest jakiś termin ustalony z wykonawcą? 
Zwrócił się z prośbą o wykonania remontu pomieszczenia dla nauczycieli W-F-u w Starych 
Babicach. 
 
Radna A. Kaczurba zapytała czy prace które są prowadzone przy budowie kanalizacji w 
Koczargach nabiorą tempa. Poprosiła, aby nie było więcej takiej sytuacji jak na ostaniej 
Komisji, kiedy radni otrzymali uchwalę w wersji roboczej, poprosiła o zwracanie uwagi na 
jakoś materiałów przekazywanych radnym.  
 
Radna K. Gąsowska zapytała o możliwość przygotowania autopoprawek do projektów 
uchwał w taki sposób aby miejsca dokonywania zmian zaznaczać kolorem. Ponadto 
przypomniała, że w październiku musi zostać podjęta uchwałą dotycząca obwodów i 
okręgów wyborczych. Zaproponowała aby nie zostawiać tego na październik, gdyż ustawa 
przewiduje tryb odwoławczy. Zaproponowała konsultacje wśród radnych z okręgów gdzie 
będą zmiany oraz udostępnienie informacji w tej sprawie dla mieszkańców.  
 
Radny W. Szelenbaum zapytał o spotkanie z mieszkańcami Latchorzewa. Był poruszony 
temat zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. Czy dzieje się coś w tym temacie? 
 
Radny D. Sobczak  zapytał, jak wygląda sprawa instalacji solarnych w naszej gminie.  
Czy gmina przekazała jakiejś firmie informacje na temat zakładania tego przez mieszkańców.  
 
Radny K. Szuba zapytał dlaczego nie zaczynają się roboty przy budowie kanalizacji w ul. 
Kosmowskiej.  
 
Radny S. Lesisz zapytał kto był pomysłodawcą robienia piwnicy pod budynkiem w Starych 
Babicach i ile mieszkańców będzie kosztowało odwodnienie. Spytał także ile kosztowało 
boisko ze sztucznej trawy i w jakim procencie jest wykorzystane oraz czy radny może 
pracować w EKO-Babice. 
 
Radna J. Maj-Kowalska zapytała  jak wygląda sytuacja terenu Na Skraju w Latchorzewie. 
 

21. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział na pytania następująco: 
1) odnośnie zdarzenia w EKO-Babicach poinformował, że często dochodzi  

do szantaży i gróźb, za wykonanie zadania nie w terminie lub w nie odpowiedniej jakości, 
w tej sprawie jest opracowany styl działania i nie ulega  się  presji, ani wykonawcy, ani 
oferentowi, wiąże się to z nieprzyjemnymi sytuacjami, z donosami, groźbami o rzekome 
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nieprawidłowości w procedurach. W czasie długoletniego działania nie zdarzyły się żadne 
większe uchybienie, tylko drobne uchybienia proceduralne. Zadania te nasiliły  
się w EKO – Babice, ponieważ jest tam dużo przetargów. Jeden  
z podwykonawców w Borzęcinie nie wywiązał się z terminu, wykonał 20 % kontraktu, 
pomimo monitowi i wezwań, do zadania nie przystępował. Jeden z podwykonawców 
który wykonał jakiś zakres robot, twierdzi że jemu należy się zaplata za zakres który 
został wykonany. Jednak on nie został zgłoszony przez inwestora. Spółka po 
zinwentaryzowaniu robót, zapłaci wynagrodzenie potrącając koszty kary. Ten wykonawca 
będzie mógł otrzymać pieniądze od swojego zleceniodawcy. Była próba okupowania 
biura przedsiębiorstwa, codzienne nachodzenie z groźbami i nieprzyjemnymi sytuacjami, 
doszło do zajścia gdzie podwykonawca przyszedł z odbezpieczoną i naładowaną bronią, 
do biura przedsiębiorstwa. Na szczęście został obezwładniony przez osoby  
którym podziękował przed otwarciem sesji. 

2) W kwestii ul. Trakt Królewski poinformował, że wiadomo że są tam kładzione dwa 
rurociągi: tłoczny i grawitacyjny. Firma musi położyć asfalt na części swojego wykopu. 
Rzeczywiście zadeklarowała, że do 29 czerwca to zrobi, termin  
i tak jest już miesiąc przekroczony, kary umowne są już naliczane. Kary umowne działają 
niezbyt skutecznie, pomimo tego że są bardzo wysokie wszyscy wykonawcy nie 
przywiązują do nich wagi. Możliwe iż liczą, że zostaną one anulowane, ale nie ma takiej 
możliwości. Ziemia musi osiąść, dlatego lepiej jak wykonawcy położą tylko na terenie 
swojego działania asfalt, a my za parę lat jak wszystko osiądzie położymy jeden asfalt na 
całości. 

3) W sprawie dotyczącej pomieszczenia dla nauczycieli wf, poinformował, że Pani Dyrektor 
zadeklarowała przystąpienie do odnowienia tego pomieszczenia. 

4) Kanalizację w Koczargach Starych wykonuje ta sama firma, która wykonuje inwestycję na 
ul. Trakt Królewski. Jest to niesolidny wykonawca. Kary umowne  
już są naliczane. Kilka dni temu odbyła się narada w tej sprawie, Prezes Gminnego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego został zdyscyplinowany aby żadne kary mu nie umknęły. 
Monity są wysyłane na bieżąco i wiele innych pism wynikających z procedur. 

5) Odnośnie sytuacji dotyczącej uchwały przeprosił za zaistniałą sytuację, stwierdził też że 
nie ma usprawiedliwienia dla tego typy przypadków, będzie się starał dyscyplinować 
kierowników, aby takie przypadki się nie zdarzały. 

6) Odnośnie redakcji autopoprawek do projektów uchwał poinformował, że kwestię 
przedyskutuje z Panią Skarbnik Gminy i jeżeli technicznie nie będzie  
to sprawiało żadnych problemów to propozycje radnej  zostaną wprowadzone.  

7) W kwestii okręgów wyborczych procedura nie przewiduje konsultowania tego projektu. 
Natomiast każdy z radnych zainteresowany kształtem okręgów,  
jeżeli nie ma wypracowanego jakiegoś zdania na temat okręgów, to na własna rękę może 
takie konsultacje z wyborcami przeprowadzić.  

8) W czerwcu nie udało się odbyć spotkania w sprawie planu zagospodarowania 
Latchorzewa, ale prace trwają, Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć 
przygotowuje materiały do spotkania. Spotykania odbywają się z zainteresowanymi 
grupami mieszkańców wsi Starych Babic. Omawiane są propozycje dotyczące 
odszkodowań za tereny na cele publiczne. Na tą chwilę odbyły się spotkania z 3 grupami 
mieszkańców Starych Babice, Latchorzew niedługo doczeka się spotkania.  

9) Odnośnie instalacji solarnych projekt mimo, że miał dobra ocenę, nie dostał 
dofinansowania. Województwo przekazało za mało środków na energię odnawialną a 
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inne formy energii odnawialnej dostały dofinansowanie. Zdaje się że wszystkie małe 
projekty odpadły. Jest możliwość realizowania tych instalacji z pewnym 
dofinansowaniem ( dotacji lub ulgi finansowej). O możliwości skorzystania z tej 
alternatywy można dowiedzieć się w Referacie Promocji i Rozwoju Gminy lub na stronie 
internetowej.  

10) Odnośnie ul. Kosmowskiej potwierdził, że wykonawca spóźnia się z wejściem na teren 
około miesiąca. Jest monitowany z ostrzeżeniem, że umowa zostanie rozwiązana. 
Niestety zdarzały się już takie przypadki, pomimo że cena była dobra, kontrakt był dobry, 
to wykonawcy nie wchodzili na teren z pracami. Z jakich przyczyn to trudno powiedzieć – 
należało zerwać kontrakt i naliczyć karę umowną. Wina leży po stronie niesolidnych 
wykonawców. Jeśli nie wejdą na teren z robotami, to umowa zostanie rozwiązana i 
ogłoszony drugi przetarg. 

11) Sprawa dotycząca parku i odwodnienia - budowa parku już trwa, część prac została już 
wykonana. Trzeba było etapować budowę, ponieważ gmina nie była właścicielem 
wszystkich gruntów. Pozyskane zostały nowe działki, teren oczyszczony i podniesiony, 
ponieważ był zalewowy, sukcesywnie są wykonywane nasadzenia niezbędne  
do budowy parku.  

12) Sprawa dotycząca boiska z nawierzchni syntetycznej w Zielonkach - dotychczasowe 
tereny sportowe przy ulicy Białej Góry nie były wystarczające, więc nastąpiła racjonalna 
sprzedaż działki i pozyskane środki przeznaczone zostały na inwestycje przy ulicy 
Południowej. Samo boisko kosztowało ok. 2 500 000zł i będzie przynosić wielorakie 
korzyści. Sport ma większe możliwości rozwoju. Jest zainteresowanie boiskiem klubów z 
Warszawy, oprócz treningów, które prowadzi GOSiR i korzystają z niego mieszkańcy. 
Jeżeli są jakieś okienka to zachęcamy do wynajmowania. 

13) Odnośnie sytuacji czy radny może pracować w EKO – Babicach poinformował, że jego 
wiedzy wynika że może pracować, jest to zgodne z prawem. 

14) Odnośnie pytania dotyczącego terenu Na Skraju stwierdził, że jest to kwestia 
wyznaczenia przez Notariusza terminu. Wszystkie dokumenty przez firmę Polon zostały 
dostarczone, zostało umówienie terminu u notariusza i podpisanie aktu notarialnego. 

  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w kosztach budowy boiska były także 
piłkochwyty, trybuny oraz nasadzenia. Boisko jest wykonane w bardzo wysokim standardzie. 
Ciężko jest znaleźć lukę w jego wykorzystaniu. Dzięki temu, że GOSiR jest na miejscu brama 
jest cały czas otwarta. 
 
Radca Prawny odnośnie pytania o pracę radnego w spółce poinformował, że zapewne nie 
chodzi o wykonywanie pracy osobiście w ramach stosunku pracy ze spółka. Sprawa jest 
uregulowana w art. 24 o samorządzie gminnym, który mówi że radni nie mogą prowadzić 
działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z innymi osobami z 
wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, w której radny uzyskał mandat. A także nie 
może zarządzać taką działalnością lub być przedstawicielem lub pełnomocnikiem w 
prowadzeniu takiej działalności. Wykorzystanie mienia komunalnego a świadczenie usług dla 
jednostki spółki której właścicielem jest gmina, trzeba rozumieć rozdzielnie. Kiedy to firma 
prowadzona przez radnego ubiega się o jakieś usługi w trybie stosownych przepisów takiego 
zakazu nie ma. Natomiast radny nie może być kierownikiem jednostki organizacyjnej i 
pracować w Urzędzie Gminy. Radny może prowadzić działalność w swojej gminie, ale nie 
może wykorzystywać mienia komunalnego gminy. Gdyby miał ktoś biuro w spółce  
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w której majątek jest własnością gminy, taka wątpliwość można było by ponieść. Natomiast 
w innych przypadkach świadczenie usług na rzecz podmiotu jakim jest spółka  
EKO - Babice nie narusza jakichkolwiek nakazów ustawowych. 
 
Radna K. Gąsowska stwierdziła, że chodziło jej o możliwość aby mieszkańcy mieli prawo 
wypowiedzenia się wcześniej, aby po uchwaleniu uchwały nie było sytuacji zaskarżenia jej. 
Wystarczy w tym wypadku tylko 15 mieszkańców, aby tą uchwałę zaskarżyć.  
Trzeba spowodować, żeby mieszkańcy wiedzieli o tym wcześniej i mieli możliwość 
wcześniejszej wypowiedzi, aby drugi raz nie wracać do tego tematu. 
 
Radny S. Lesisz zapytał, kto był pomysłodawca robienia piwnic na terenie w Starych 
Babicach? 
 
Wójt Gminy poinformował, że pomysłodawcą był projektant. Zagadnienie było analizowane 
po wykonaniu budynku. Nie są to piwnice tylko pomieszczenia techniczne. Nie jest to żaden 
błąd w sztuce budowlanej. Działka nie jest obszerna, dlatego wszystkie urządzenia 
techniczne zostały urządzone w poziomie zerowym. Natomiast zdarzyło się że pomieszczenie 
było lekko podtopione. Zanim się przystąpi do projektowania poziomu zerowego wykonuje 
się badania gruntowe, źródło wody było zawsze poniżej. W ostatnich latach występują 
zjawiska pogodowe, które nigdy wcześniej nie miały miejsca.  
 

22. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę wakacyjną w obradach Rady Gminy, 
poinformował, że jeżeli zaistnieje potrzeba to sesja może się odbyć  w ostatni czwartek 
sierpnia  (30 sierpnia), a wspólne posiedzenie komisji w ostatni wtorek (28 sierpnia).  
Zwrócił się do Wójta o przekazanie o wiele wcześniej sprawozdania z działalności Eko-Babice 
Sp. z o.o. za rok 2011, ponieważ temat ten w swoim planie pracy ma Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu. 
Następnie zaprosił radnych na uroczystą mszę świętą w intencji ojczyzny celebrowaną przez 
JE  Ks. Józefa Kardynała Glempa Prymasa Polski Seniora, która odbędzie się dniu w dniu 8 
lipca 2012r. o godz. 12:30 w Wierszach, na uroczystość zapraszają Rada Pamięci Niepodległej 
Rzeczpospolitej Kampinoskiej oraz Proboszcz Parafii Niepokalanego Serca NMP w Wierszach.   
 

23. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie 
XVIII sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 Adam KOTWICKI Henryk KUNCEWICZ  
Protokół sporządziła  

M.Sotmoska .......................... 
 






















